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Gemeente Nieuwkoop
T.a.v. gemeenteraad
Postbus 1
2460 AA  TER AAR

beantwoording schriftelijke vragen

Inleiding

In de Meningsvormende raad II van 26 oktober is het agendapunt "Hoog 
Begaafde kinderen in de gemeente Nieuwkoop" uitvoerig besproken. Naar 
aanleiding van het besprokene en de antwoorden van de wethouder G. van Duin 
heeft de CDA fractie de volgende vragen gesteld. Het college beantwoord 
hieronder de vragen.
 

1. Vraag: 
Is het college met het CDA eens dat dit onderwerp verder onderzocht moet 
teneinde een duidelijk beleid gerealiseerd te krijgen?
 

2. Vraag:
Is het college voornemens om een verder onderzoek in te stellen hoe het begrip 
"passend onderwijs" ook voor deze kinderen helder wordt?
 

3. Vraag:
Gaat het college stappen ondernemen om dit passend onderwijs voor HB 
kinderen in de gemeente Nieuwkoop waar mogelijk te realiseren?
 

4.  Vraag:
Op welke wijze gaat het college dit onderzoeken, vooral met het ook dat er groot 
verschil bestaat tussen de mate van passend onderwijs?
 

onderwerp Schriftelijke vraag CDA 2021-25 - passend onderwijs hoogbegaafde kinderen
Vragen gesteld door L.J. (Leon) Zoet
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Antwoord op vraag 1 tot en met 4
 
Achtergrond 
Het college ziet het grote belang van goed onderwijs voor kinderen in Nieuwkoop 
in het algemeen en van een passend aanbod voor hoogbegaafdheidonderwijs in 
het bijzonder. Het uitgangspunt van passend onderwijs is dat kinderen het liefst 
dichtbij huis naar een reguliere school gaan en daar onderwijs en ondersteuning 
op maat krijgen. 
 
Het onderwijs is primair verantwoordelijk voor het organiseren van Passend 
Onderwijs. Het college heeft daarin formeel geen rol, maar is wel 
gesprekspartner voor wat betreft de aansluiting tussen passend onderwijs en 
jeugdhulp. Hierin is ook de hoogbegaafdheidsproblematiek zeker een onderwerp 
van gesprek. 
 
Onderwijs aan hoogbegaafde kinderen valt binnen het basisaanbod van een 
school. Scholen bepalen echter zelf welke speciale programma’s zij hebben, 
denk bijvoorbeeld aan het aanbieden van extra lesstof, de bestaande lessen 
versneld afwerken en een aparte klas inrichten binnen een gewone school. Alle 
scholen in onze gemeente hebben een specifiek aanbod voor begaafde en 
hoogbegaafde kinderen.
 
Naast dit specifieke aanbod op de reguliere scholen hebben de 
samenwerkingsverbanden voor primair en voortgezet onderwijs in de Rijnstreek 
en Midden-Holland nog een rijkssubsidie ontvangen om onderwijs- en 
ondersteuningsaanbod voor hoogbegaafde leerlingen (verder) te ontwikkelen. 
Met deze subsidie kunnen ze nog meer ondersteuning bieden aan leerlingen met 
kenmerken van begaafdheid. Deze subsidieregeling loopt van 1 januari 2020 tot 
en met 31 juli 2023.
 
Huidige stand van zaken
Het college is het niet eens met de aanname dat er voor de groep begaafde en 
hoogbegaafde helemaal geen passend onderwijs is binnen onze gemeente. Voor 
een aantal hoogbegaafde kinderen is het aanbod van de reguliere scholen 
binnen onze gemeente voldoende. Andere hoogbegaafde kinderen hebben 
mogelijk voltijds hoogbegaafden onderwijs nodig. Dit is niet binnen onze 
gemeente beschikbaar.  
 
Het college is zoals toegezegd is in de raadvergadering van 26 oktober samen 
met het onderwijs in kaart aan het brengen hoeveel hoogbegaafde kinderen er 
vastlopen binnen de reguliere scholen in onze gemeente, en die dus niet genoeg 
hebben aan de ondersteuning die aanwezig is op de scholen. Daarnaast brengt 
het college in kaart hoeveel hoogbegaafde kinderen wel gebaat zijn bij het 
specifieke aanbod van de reguliere scholen in onze gemeente. Aan de hand van 
de uitkomsten gaat het college hier verder over in gesprek met het onderwijs.
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5. Vraag:
Wat betekent dit voor de ouders waarvan het kind in de gemeente Nieuwkoop 
geen passend onderwijs kan worden geboden (voorbeelden zijn er dat kinderen 
naar een "full time HB klas", zoals de Andersenschool in Woerden) moeten 
gaan?
 

6. Vraag:
Erkent het college dat de (financiële) regeling voor dergelijke kinderen gelijk 
getrokken moet worden met andere kinderen waarvoor in de gemeente 
Nieuwkoop geen passend onderwijs kan worden geboden?
 
Antwoord op vraag 5 en 6:
 
Achtergrond 
Voor het leerlingenvervoer geldt op dit moment dat wanneer aangetoond kan 
worden dat er binnen 6km van de woning van de leerling geen goed 
onderwijsaanbod is, er leerlingenvervoer aangevraagd worden. Denk hierbij 
bijvoorbeeld aan speciaal onderwijs voor kinderen met een handicap dat alleen 
aangeboden wordt op scholen buiten onze gemeente. Het uitgangspunt hierbij is 
dat alleen leerlingenvervoer vergoed wordt naar de dichtbij zijnde toegankelijke 
school. Er zijn ook gevallen waarin er wel een passend onderwijsaanbod 
aanwezig is, maar dat de ouders er niet tevreden over zijn. In die gevallen 
moeten de ouders zelf zorgdragen voor het vervoer naar de school van hun 
keuze. 
 
Ouders die vanwege hun geloofsovertuiging kiezen voor een onderwijsvorm die 
niet binnen 6 km vanaf hun woning beschikbaar is, kunnen ook een vergoeding 
voor het vervoer ontvangen. Geloofsovertuiging valt niet onder het passend 
onderwijs, een reguliere school hoeft dat niet te bieden. Hoogbegaafdheid valt 
echter wel onder passend onderwijs en binnen de basisondersteuning die 
basisscholen moeten bieden. Daarom is het tot nu toe niet mogelijk geweest om 
hier een vergoeding voor te verstrekken binnen de verordening 
Leerlingenvervoer. In uitzonderlijke gevallen kan overigens wel worden 
afgeweken van de verordening. Dat is ook wel eens gedaan, er wordt dan een 
beroep gedaan op de hardheidsclausule.    
 
Huidige stand van zaken
Het college bekijkt op dit moment of we, wanneer blijkt dat een leerling voor zijn 
of haar ontwikkeling voltijd HB onderwijs of een speciale HB klas nodig heeft, een 
vergoeding voor het vervoer kunnen verstrekken. Hiervoor moeten de 
beleidsregels worden aangepast. Ouders moeten dan wel een aanvraag 
indienen, waarna het college -geadviseerd door een onafhankelijke deskundige- 
kan onderzoeken of deze vorm van onderwijs voor dit specifiek kind noodzakelijk 
is. Er wordt nog uitgezocht welke BIG geregistreerde deskundige dit onderzoek 
kan uitvoeren. 
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We hebben inmiddels drie aanvragen voor vervoer naar hoogbegaafde onderwijs 
ontvangen en deze in behandeling genomen. Wij onderzoeken, onder andere na 
consultatie van een onafhankelijke deskundige, of we deze aanvragen zullen 
toekennen. Op dit moment moeten we de hardheidsclausule nog toepassen om 
te kunnen toekennen.
 
Het college wil graag uitzondering maken voor de groep hoogbegaafde kinderen 
die echt deze speciale vorm van onderwijs nodig heeft. Dit zal echter wel 
gevolgen hebben voor de hoogte van het budget voor het leerlingenvervoer. 
 
Wanneer hoogbegaafde kinderen ondersteuning vanuit de jeugdhulp nodig 
hebben, zoals bijvoorbeeld een IQ test, dan kunnen de ouders zich -net als 
andere ouders- hiervoor aanmelden bij het Jeugd- en Gezinsteam (JGT). Het 
JGT zal samen met de ouders in kaart brengen welke ondersteuning hun kind 
nodig heeft. Het college is daarom van mening dat hiervoor geen extra regeling 
nodig is.

burgemeester en wethouders van Nieuwkoop

Govard Slooters
secretaris

Robbert-Jan van Duijn
burgemeester
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